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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 26.05.2020r. 

 

Posiedzenie odbyło się w formie online za pośrednictwem aplikacji ZOOM /czterech 

radnych obecnych w sali CAS/ 

Posiedzenie trwało od godz. 14:00 – 16:15. 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 15/15 radnych. 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcborka     - Alina Kruk 

4. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

5. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadził Przewodniczący Komisji Budżetu  

i Finansów p. Władysław Rembelski. 

Na wstępie Przewodniczący Komisji powitał wszystkich obecnych, po czym poinformował 

o zmianach do wcześniej przesłanego porządku obrad, które obejmowały: 

 Jako pkt. 5 wprowadza się punkt dotyczący zaopiniowania projektu uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Runowie 

Krajeńskim. 

 Jako pkt. 6 wprowadza się punkt dotyczący zaopiniowania projektu uchwały  

w sprawie wyrażenia zgodny na sprzedaż nieruchomości położonej w Czarmuniu. 

 Jako pkt. 7 wprowadza się punkt dotyczący zaopiniowania projektu uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Więcborku. 

 

 

Porządek obrad po wprowadzeniu zmian przedstawia się następująco: 

 

I część posiedzenia /realizacja od godz. 14:00/: 
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1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2020. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu składania 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad sprzedaży nieruchomości 

gruntowych stanowiących własność Gminy Więcbork w związku z realizacją 

roszczeń wynikających  z art.209a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. ustawy o 

gospodarce nieruchomościami.  
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania „Strategii 

Rozwoju Gminy Więcbork na lata 2021-2027”.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości położonej w Runowie Krajeńskim. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgodny na sprzedaż nieruchomości 

położonej w Czarmuniu. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej w Więcborku. 

 

II część posiedzenia /realizacja ok. godz. 15:00/ 

 

8. Informacja z działalności Powiatowego Biura Agencji Restrukturyzacji  

i Modernizacji Rolnictwa w zakresie wypłaty odszkodowań z tytułu szkód poniesionych 

w rolnictwie oraz o dopłatach dla rolników w roku 2019.  

9. Informacja Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej dotycząca działań realizowanych 

w poszczególnych działach Spółki w roku 2019 i zadań zaplanowanych tym zakresie na 

2020 rok 

10. Sprawy różne. 

 

  Punkty ujęte wcześniej w porządku obrad przyjmują numerację dalszą. 

 

 Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad zmienionym porządkiem obrad. 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

W dalszej części obrad przystąpiono do realizacji przyjętej tematyki. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk przedstawiła radnym projekt uchwały w sprawie 

zmian budżetu gminy Więcbork na rok 2020. 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.30.2020 z dnia 15 maja 2020r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85203 o kwotę 13.145,00 zł z przeznaczeniem 
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na finansowanie ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi, w związku  

z programem kompleksowego wsparcia rodzin „Za życiem”. W planie finansowym wydatków 

budżetu zmiany ujęte zostały w §4210 i §4300. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.23.2020 z dnia 24 kwietnia 2020r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 75421 o 196,10 zł z przeznaczeniem na 

finansowanie zadań związanych ze zwalczeniem zakażenia, zapobieganiem 

rozprzestrzenianiu się, profilaktyką oraz zwalczaniem skutków choroby zakaźnej wywołanej 

wirusem SARS-CoV-2 (kwarantanna zbiorowa). W planie finansowym wydatków budżetu 

zmiany ujęte zostały w §4210. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 60016 §0970 o kwotę 5.070,00 zł  

w związku ze zwrotem do producenta palet euro jakie były zakupione wraz z kostką 

betonową w ur. Środki te zwiększą plan finansowy wydatków w rozdziale 60016 §4300. 

Ostatecznie w tej pozycji budżetu plan zwiększa się dodatkowo o 20.000,00 zł w celu 

zapewnienia środków na zakup usług załadunku i transportu materiałów do remontu dróg. 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75618 §0690 o kwotę 2.000,00 zł  

w związku z wpływem opłaty dodatkowej za przyjęcie oświadczeń o wstąpieniu w związek 

małżeński poza urzędem stanu cywilnego. 

5. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 85202 w §0970 o kwotę 2.000,00 

z tytułu wpływu odpłatności za pobyt w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj. 

6. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 90001 §0830 o kwotę 56.000,00 zł  

w związku z zawarciem umowy przesyłu wody i ścieków z ZGK Sp. z o.o. w Więcborku. 

7. Wprowadza się do realizacji zadanie finansowane ze środków NFOŚiGW w Warszawie 

pn.: „Usuwanie odpadów z folii rolniczych, siatki i sznurka do owijania balotów, opakowań 

po nawozach i typu „Big BAG”. Przewidywany koszt realizacji zadania to 86.551,00 zł i ma 

zostać pokryty ze środków dotacji z NFOŚiGW w Warszawie.  

8. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 60016 w §6257 o kwotę 220.017,00 zł w związku 

z otrzymaniem dofinansowania z budżetu UE (refundacja) na zadanie zrealizowane w 2019r. 

pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 020218C relacji droga nr 241 - Pęperzyn oraz 

skrzyżowania z drogami publicznymi kategorii powiatowej”. 

9. W rozdz. 60016 w §6630 wprowadza się plan finansowy w zakresie dochodów 

majątkowych w wysokości 30.000,00 zł z uwagi na planowaną realizacją inwestycji pn. 

„Przebudowa (modernizacja) drogi gminnej 020215C Górowatki – Klarynowo – 

Borzyszkowo w technologii nawierzchni bitumicznej” Inwestycja ma być współfinansowana 

z dotacji celowej z samorządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Po stronie wydatków 

realizację przedmiotowej inwestycji ujęto w §6050 w wysokości 225.200,00 zł. 

10. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

- 70005§0760 o kwotę 9.000,00 zł (wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności), 

- 70005§0920 o kwotę 1.500,00 zł (wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu 

dzierżawy/najmu mienia gminnego), 

- 75085§0970 o kwotę 6.800,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwot ściągniętych 

egzekucyjnie od byłego pracownika), 

- 75616§0360 o kwotę 9.000,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

11. Dokonuje się zwiększenia w planie finansowym wydatków w związku ze zwiększeniem 

kwoty bazowej stanowiącej podstawę naliczenia odpisu na ZFŚS w następujących pozycjach: 

w rozdziale 60016 §4440 o kwotę 1.009,0 zł, 

- w rozdziale 60095 §4440 o kwotę 5.500,00 zł, 
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- w rozdziale 75023 §4440 o kwotę 8.800,00 zł, 

- w rozdziale 75095 §4440 o kwotę 500,00 zł, 

- w rozdziale 90002 §4440 o kwotę 280,00 zł, (w tej pozycji dokonano kompensaty 

zwiększenia planu z korektą §4210), 

- w rozdziale 92695 §4440 o kwotę 280,00 zł. 

12. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 60095 w §4010, §4110 i §4120  

o łączną kwotę 80.098,00 zł w związku z koniecznością utrzymania odpowiedniego poziomu 

zatrudnienia pracowników w ramach prac interwencyjnych niezbędnych do wykonania 

zaplanowanych prac remontowo-brukarskich w Gminie. 

13. W rozdziale 75085, 85506 (projekt „Więcborski Maluszek”) dokonano zmian w planach 

finansowych placówek oświatowych w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

14. W rozdziale 80101 w §4247 wprowadza się do realizacji projekt grantowy pn.: „Zdalna 

Szkoła+”, który sfinansowany ma być ze środków Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa 

na lata 2014 – 2020. Możliwa maksymalna wysokość grantu dla Gminy to 95.000,00 zł. 

Środki przeznaczone będą na sfinansowanie zakupu laptopów dla uczniów rodzin 

wielodzietnych, którzy nie posiadają sprzętu umożliwiającego im realizację zdalnych lekcji. 

Środki na realizację programu przesunięte zostały z rozdziału 80195 §4010 i §4260. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Jacek Kabattek odniósł się do punktu siódmego zmian pytając, czy Gmina Więcbork 

będzie musiał dopłacić do zbiórki odpadów – folii od rolników. 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, ze obecnie Gmina jest jeszcze przed rozstrzygnięciem 

przetargowym w tej kwestii. Umowa zakład dofinansowanie w kwocie 500,00 zł do tony ww. 

odpadów. O ile uda się Gminie znaleźć wykonawcę zadania, który zmieści się  

w przedmiotowym limicie, to będzie to Finansowane wyłącznie ze środków Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska. Jednakże zgodnie z zapewnieniami Kierownika referatu 

Rolnictwa /…/ p. Fifielskiego, wariantu z dopłatą Gminy się nie przewiduje. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Kierownik Referatu Rolnictwa /…/ UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski przedłożył 

radnym projekt uchwały w sprawie określenia warunków i trybu składania deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej. 

Zgodnie z zapisem ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach deklaracja  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi może być składana za 

pomocą środków komunikacji elektronicznej. W związku z powyższym aby umożliwić 

mieszkańcom Gminy Więcbork złożenie dokumentu we wskazany sposób konieczne było 

podjęcie przedmiotowej uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono 
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Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Jako kolejny głos zabrał Kierownik Referatu Inwestycji /…/ UM w Więcborku, który 

omówił projekty uchwał dotyczące gospodarki nieruchomościami Gminy Więcbork oraz 

projekt dotyczący zagospodarowania przestrzennego Gminy.  

a) w sprawie zasad sprzedaży nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy 

Więcbork w związku z realizacją roszczeń wynikających z art.209a ustawy z dnia 21 

sierpnia 1997 r. ustawy o gospodarce nieruchomościami,  

 

Przy ustanawianiu odrębnej własności lokali w wielu budynkach będących własnością Gminy 

Więcbork wydzielono działki gruntu niespełniające wymogów działki budowlanej (po obrysie 

budynku), co uniemożliwia prawidłowe i racjonalne korzystanie z budynków i urządzeń  

z nimi związanych. Przepis art. 209a ustawy o gospodarce nieruchomościami umożliwia 

uregulowanie stanu prawnego przedmiotowych nieruchomości. Właścicielom lokali  

w budynkach wielorodzinnych przysługuje roszczenie o zawarcie umowy przeniesienia 

własności przyległej nieruchomości gruntowej lub jej części tak, aby z dotychczas wydzieloną 

działką powstała działka gruntu spełniająca wymagania działki budowlanej. Nabycie przez 

właścicieli wyodrębnionych lokali działek przydomowych umożliwi nie tylko 

uporządkowanie spraw związanych z prawidłowym funkcjonowaniem budynków i urządzeń  

z nimi związanych, ale również spowoduje większe zaangażowanie właścicieli w utrzymanie 

ładu i porządku na posesjach. Gmina Więcbork również zainteresowana jest zbyciem działek 

przydomowych, ponieważ koszty ich utrzymania obecnie spoczywają na Gminie. Dotychczas 

obowiązująca uchwała dotyczyła także możliwości oddania gruntów w użytkowanie 

wieczyste. Z uwagi na przekształcenie z dniem 1 stycznia 2019 r. prawa użytkowania 

wieczystego wszystkich nieruchomości zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo 

własności tych gruntów na podstawie ustawy z dnia 20 lipca 2018 r. o przekształceniu prawa 

użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności 

tych gruntów (Dz.U. z 2020 r. poz. 139 ze zm.) należało zaktualizować uchwałę. 

Jednocześnie z uwagi na zalecenia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy usunięto 

z treści uchwały paragraf dotyczący obciążania nabywców kosztami związanymi z realizacją 

roszczeń wynikających z art. 209a, w tym kosztami geodezyjnymi oraz kosztami wyceny. 

Dlatego też, uzasadnione jest podjęcie przedmiotowej uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono 

Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

b) w sprawie przystąpienia do opracowania „Strategii Rozwoju Gminy Więcbork na lata 

2021-2027”,  

 

Strategia rozwoju gminy to jeden z podstawowych instrumentów zarządzania. Dokument ten 
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jest podstawą do prowadzenia długookresowej polityki rozwoju gminy w sferze społecznej, 

gospodarczej, przestrzennej, ekologicznej, infrastrukturalnej i dziedzictwa kulturowego. 

Wcześniejsza Uchwała Nr XL/356/2014 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 27 marca 2014r. 

przyjęła Strategie Rozwoju Gminy Więcbork na lata 2014-2020. Z uwagi na fakt, iż ważność 

założeń określonych w dokumencie kończy się w 2020r. zaistniała potrzeba opracowania 

nowej Strategii Rozwoju Gminy Więcbork na lata 2021-2027.Opracowanie nowej strategii 

uzasadnia się również nadchodzącym nowym okresem programowania środków 

pochodzących z Unii Europejskiej, a także koniecznością wyznaczenia kierunków działań na 

najbliższe lata. 

 

Pytań nie zgłoszono 

Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Runowie 

Krajeńskim, 

 

Nieruchomości gruntowa oznaczona numerem geodezyjnym 109/3 obręb Runowo Krajeńskie 

stanowiąca własność Gminy Więcbork zostanie sprzedana w drodze bezprzetargowej  

z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 

oznaczonej numerem geodezyjnym 111/1 obręb Runowo Krajeńskie. Sprzedaż w tym trybie 

jest uzasadniona z uwagi na potrzebę właściciela działki przyległej na powiększenie terenu 

 i uregulowania granic. Nieruchomość z uwagi na małą powierzchnie i położenie spełnia 

warunki do sprzedaży w trybie bezprzetargowym. Wpływ ze sprzedaży przyczyni się do 

realizacji dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku komunalnego. Gmina 

uzyskała w tej kwestii pozytywna opinię Rady Sołeckiej sołectwa Runowo Krajeńskie. 

Dokonana wycena nieruchomości opiewa na kwotę 7.170,00 zł Netto. 

 

Pytań nie zgłoszono 

Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

d) w sprawie wyrażenia zgodny na sprzedaż nieruchomości położonej w Czarmuniu, 

 

Nieruchomości gruntowa oznaczona numerem geodezyjnym 91/1 obręb Czarmuń stanowiąca 

własność Gminy Więcbork zostanie sprzedana w drodze bezprzetargowej z przeznaczeniem 

na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej oznaczonej numerem 

geodezyjnym 90 obręb Czarmuń. Sprzedaż w tym trybie jest uzasadniona z uwagi na potrzebę 

właściciela działki przyległej na powiększenie terenu, na którym zlokalizowany jest 

wybudowany przez niego budynek mieszkalny jednorodzinny. Wpływ ze sprzedaży 

przyczyni się do realizacji dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku 

komunalnego. Gmina uzyskała w tej kwestii pozytywna opinię Rady Sołeckiej sołectwa 

Runowo Krajeńskie. Wartość nieruchomości bez podatku VAT według operatu 

szacunkowego wynosi 35.000,00 zł. 
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Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Przewodnicząca RM pytała, czy właściciel sąsiedniej nieruchomości nie jest zainteresowany 

nabyciem działki. 

 

Pan Bąk stwierdził, że jest pozytywna opinia Rady Sołeckiej i nikt nie zgłaszał takiego 

zainteresowania oprócz wskazanego wnioskodawcy. 

Przewodnicząca RM zauważyła, że z mapki, która otrzymała  według niej wynika, że grunt, 

którym dysponuje wnioskodawca jest mniejszy niż ten, o który wnioskuje na poszerzenie. 

Pan Bąk prosił o chwilę przerwy, w której skontaktuje się z biurem i ustali wielkość działki, 

którą dysponuje wnioskodawca. 

W tym czasie glos zabrał Burmistrz Więcborka, który wskazał, że wnioskodawca zwrócił 

się do Gminy o umożliwienie mu dokupienia części gruntu. Ta działka została wydzielona  

z dużej działki rolnej za zgodą obecnego dzierżawcy. Sprzedaż w tej formule tj. 

bezprzetargowo na poszerzenie działki sąsiedniej, komukolwiek innemu skazana jest raczej 

na porażkę. Prosił o zwrócenie uwagi na dokonany podział działki. wątpił w to, by ktoś byłby 

zainteresowany nabyciem działki w kształcie litery „L”. Zgadza się, że w taki sposób została 

wydzielona na wniosek zainteresowanego i w taki też sposób została wyceniona przez 

rzeczoznawcę. Ten przyjmując, że jest to opcja na poszerzenie uwzględnił odpowiednie 

wskaźniki do wyceny. 

Radny Wojciech Janicki prosił o doprecyzowanie lokalizacji. 

Pan Bąk podał, że działka usytuowana jest pomiędzy dwoma lasami. Uzupełnił też, że 

wielkość działki już posiadanej przez wnioskodawcę wynosi 1900m²,  

Teoretycznie zatem, na poszerzenie sprzedawana jest taka sama działka. Różnica wynosi 

jedynie 200m², ale grunt położony jest na wsi – zauważyła Przewodnicząca RM. 

Przewodniczący Komisji prosił o przypomnieniem, jaki jest to grunt. 

Rolny – podał Pan Bąk. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że jeżeli nieruchomość kupowana na poszerzenie będzie 

zabudowana, będzie doliczony również podatek VAT, gdyż przeznaczenie ma w tym 

przypadku również znaczenie. 

Z podatkiem VAT koszt nabycia wyniósłby ok. 43.000,00 zł, ale osoba jest zainteresowana – 

mówił p. Bąk. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu. 

Obecnych 15 radnych 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem glosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 3 radnych 
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e) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Więcborku. 

 

 

Nieruchomości gruntowa oznaczona numerem geodezyjnym 514/45 obręb Więcbork 1 

stanowiąca własność Gminy Więcbork zostanie sprzedana w drodze bezprzetargowej  

z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 

oznaczonej numerem geodezyjnym 514/10 obręb Więcbork 1. Sprzedaż w tym trybie jest 

uzasadniona z uwagi na potrzebę właściciela działki przyległej na powiększenie terenu  

i uregulowania granic. Nieruchomość z uwagi na małą powierzchnię i położenie spełnia 

warunki do sprzedaży w trybie bezprzetargowym. Wpływ ze sprzedaży przyczyni się do 

realizacji dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku komunalnego. 

 

Pytań nie zgłoszono 

Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W drugiej części spotkania, jako pierwsza sprawozdanie złożyła Kierownik Powiatowego 

Biura Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Sępólnie Krajeński  

p. Żaneta Śrubkowska. Informacja obejmowało działalność Powiatowego Biura Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w zakresie wypłaty odszkodowań z tytułu szkód 

poniesionych w rolnictwie oraz o dopłatach dla rolników w roku 2019.  

 

Do Biura powiatowego ARiMR w Sępólnie Krajeńskim, od rolników z Gminy Więcbork, 

wpłynęło 429 wniosków o udzielenie pomocy w związku ze szkodami w uprawach rolnych 

spowodowanymi wystąpieniem w 2019r. suszy, z tego 177 w ramach formuły pomocy de 

mini mis w rolnictwie oraz 252 poza formułą pomocy de mini mis- pomoc publiczna. Do dnia 

30.04.2020r. w Biurze powiatowym ARiMR w Sępólnie Krajeńskim obsłużono 27 wniosków 

z pomocy de mini mis, na łączna kwotę 313.422,50 zł oraz 164 wnioski z pomocy publicznej, 

na łączna kwotę 1.536.572,00 zł. Pozostało do obsługi 150 wniosków w ramach formuły de 

mini mis w rolnictwie na łączna kwotę 1.533.399,00 zł oraz 88 wniosków z pomocy 

publicznej, na łączną kwotę 1.527.755,00 zł.. Ponadto w dniach 29-30.04.2020r. Biuro 

powiatowe ARiMR w Sępólnie Krajeńskim zatwierdziło rolnikom z terenu powiatu 

sępoleńskiego. 416 zaliczek do wypłaty, na łączną kwote1.040.000,00 zł. Wysokość jednej 

zaliczki, w kwocie 2.500,00 zł, została określona w rozporządzeniu Rady ministrów z dnia 

22.04.2020r. zmieniającym rozporządzenie w sprawie szczegółowego zakresu i sposobu 

realizacji niektórych zadań Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa (Dz. U.  

z 2020r., poz. 733). Obsługa pozostałych wniosków oraz realizacje wypłat pozostałej kwoty 

pomocy, następują sukcesywnie, w miarę uruchamianych kolejnych pul środków finansowych 

przeznaczonych na ten cel. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Jacek Kabattek stwierdził, że podane kwoty ogólne niewiele mówią. Chciałby raczej 

informacji, jaki procent rolników otrzymało dopłaty bezpośrednie i zaliczki. 
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Kierownik Biura ARiMR stwierdziła, że nie przygotowała w informacji danych 

procentowo. Jeżeli chodzi o Więcbork, to może jedynie powiedzieć, że łącznie wydano 191 

decyzji, a w sumie wniosków przyjętych z terenu gminy było 808. Można powiedzieć, że na 

tą chwilę ¼ złożonych wniosków został zrealizowana poprze wypłatę odszkodowań na kwotę 

1.850.000,00 zł. 

Radny Kabattek powiedział, że informacja o procencie zrealizowanych do tej pory 

wniosków jest zatrważająca. 

Radny Andrzej Wenda mówił, że  komisje szacujące straty pracowały „dzień i noc” żeby 

przygotować protokoły, bo wytyczne były takie, żeby zrobiono to jak najszybciej, tak aby 

środki trafiły do rolników bez zbędnej zwłoki. Do rolników trafiły informacje, że otrzymają 

środki do końca stycznia, późniejsza informacja wskazywała na termin do końca marca, teraz 

rolnicy nadal nie otrzymali środków i nie mają też żadnej informacji, kiedy to nastąpi. 

Wcześniej przekaz był taki, że środki są dla wszystkich i nie będzie problemu z ich wypłata, 

teraz okazuje się, że jednak tak nie jest. Radny chciał wiedzieć, jaka jest prawda. 

Kierownik Biura ARiMR podała, że jeżeli chodzi o Biuro w Sępólnie Krajeńskim, to jest to 

Agencja wykonawcza i trudno jej odnieść się do przedstawionej przez radnego sytuacji. Jeżeli 

o informacje dotyczące załatwienia sprawy, to z racji epidemii wstrzymane terminy zostały  

i dopiero teraz dzięki ustawie zmieniającej będą one przywracane. Kierownik prosiła  

o cierpliwość. Na pewno pisma informujące o terminie załatwienia sprawy zostaną 

zainteresowanym przekazane. Biuro prowadzi pracę na bieżąco i jest przygotowane na to, by 

w momencie otrzymania sygnału, że takie informacje mają zostać przekazane, dopełnić takich 

formalności. Jako Agencja wykonawcza nie mają wpływu na te sprawy i takie pytania winny 

raczej być skierowane do Ministerstwa Rolnictwa. Kierownik powiedziała również, że w tym 

roku Agencja bardzo szybko wypłaciła dopłaty bezpośrednie /do końca marca 100%/, został 

też wypłacony cały materiał siewny  i zaliczki z pomocy publicznej.  

Burmistrz Więcborka poinformował, że już w kwietniu zwrócił się z pismem do Agencji  

o udostępnienie danych dotyczących realizacji wniosków suszowych złożonych przez 

rolników. Pismo to zostało przekierowane do ARiMR w Toruniu skąd uzyskał odpowiedź od 

Dyrektor p. Anny Sobeckiej. Są to już niejako dane ”historyczne”, gdyż obejmują one stan na 

dzień 30 kwietnia. Z podobnym pismem zamierza zwrócić się do ww. Dyrektor i poprosić  

o dane na koniec maja br. Pokrótce też przedstawił treść otrzymanego pisma. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do  omawiana kolejnego punktu 

porządku obrad tj. Informacji Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej dotycząca działań 

realizowanych w poszczególnych działach Spółki w roku 2019 i zadań zaplanowanych tym 

zakresie na 2020 rok 

 

Informacja stanowi Załącznik do Niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Przewodnicząca RM w Więcborku zapytała, czy rok 2019 został zamknięty przez Zakład 

zyskiem, czy stratą? 

Dyrektor ZGK odpowiedział, że Zakład wypracował zysk w kwocie 60.000,00 zł – stanowią 

one wydatki z działalności tzn. środki na dodatkowe inwestycje. 
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Przewodnicząca RM stwierdziła, że oznacza to, że Firma dobrze funkcjonuje. Rozumie, 

jednak, że Prezes chciałby, aby ten zysk był wyższy? 

Dyrektor ZGK odpowiedział, że oczywiście chciałby wypracowywać większy zysk, ale 

czasy są coraz trudniejsze, zadań przybywa i zawsze obawia się, czy tym zadaniom sprosta,  

a chciałby żeby Spółka funkcjonowała jak należy. 

Przewodnicząca RM zapytała również, czy z tego zysku w jakiś sposób dowartościowywani 

są pracownicy? 

Dyrektor ZGK potwierdził, że tak. Zaproponował Burmistrzowi, żeby 2/3 zysku /40.000,00 

zł netto/  przeznaczone zostało na premie, a 1/3 na fundusz zapasowy. 

Przewodnicząca RM stwierdziła, że jest to słuszne działanie, gdyż obecnie o dobrego 

pracownika trudno, a z tego co widać na ulicach pracownicy w terenie muszą ciężko 

pracować. Wniosek jest prawidłowy i ma nadzieję, że Burmistrz się do niego przychyli. 

Dyrektor ZGK wskazał, że jeżeli chodzi o zadania do wykonania, to w bieżącym roku Firma 

zakupiła śmieciarkę. Jest to spowodowane tym, że częstotliwość wywozu się zwiększa. Póki 

co nie przyjęto do tego działu nowych pracowników, ale Zakład stawia obecnie na 

zwiększenie ilości sprzętu o określonym standardzie. 

Przewodniczący Komisji zapytał, jakie były przyczyny przeniesienia niektórych zadań  

z troku 2019 na rok 2020 tj., czy były to przyczyny finansowe, czy inne. 

Dyrektor ZGK podał, że przyczyny były różne. Mniej wpłynęły na to przyczyny finansowe. 

Kwota 45.000,00 zł została przeniesiona na rok 2020 w celu wykonania wodociągu łączącego 

Witunie z Więcborkiem. Część rzeczy została natomiast przeniesiona na kolejny rok, gdyż nie 

udało sie czasowo wykonać ich w roku 2019. 

Radny Mateusz Łański mówił, że w momencie kiedy nastąpiło rygorystyczne segregowanie 

śmieci, pojawił się problem z przetrzymywaniem narastającej ilości worków z odpadami 

segregowanymi. Wzrosła ilość wywozu odpadów zmieszanych, natomiast tych jest teraz 

znacznie mniej. Sugestia radnego była taka, by w przyszłości kiedy będzie opracowywany 

nowy grafik wywozów uwzględnić zmianę w proporcji ilości śmieci zmieszanych  

i segregowanych i dostosować do tej zmiany ilość wywozów poszczególnych frakcji.  

Radny Stanisław Wegner pytał, kiedy ZGK rozpocznie prace przy budowie kanalizacji 

sanitarnej przy ul. Hallera 42. 

Dyrektor ZGK mówił, że zauważył, że po wprowadzeniu pełnej segregacji odpadów, wiele  

z tych które powinny znaleźć się w odpadach zmieszanych trafia do worków z odpadami 

segregowanymi. Niemniej jest to pierwszy rok działania w nowej formule i wszystko,  

co w trakcie tego roku zostanie odnotowane jako błędne założenie, będzie sugestia do 

uwzględnienia przy tworzeniu nowego harmonogramu na rok kolejny. Jeżeli chodzi o pytanie 

radnego Wegnera, Dyrektor podał, że koncepcje tego zadania zmieniały się dwu, albo nawet 

trzykrotnie. Ostatecznie uznano, że tą kanalizację poprowadzić, aż do końca ulicy Kościuszki. 

Zachodzi bowiem konieczność przebudowy kanalizacji tłocznej i obecnie projekt jest  

w uzgodnieniach. Niemniej inwestycja będzie dość kosztowna. Zarówno koszt inwestycji, jak 

i opracowywanie nowej koncepcji przesuwa wykonanie inwestycji w czasie. 

Przewodniczący Komisji zapytał czy kanalizacja na ulicy Kościuszki będzie wykonywana  

z środków ZGK, czy ze środków Gminy na zasadzie zwiększenia udziałów. 
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Dyrektor ZGK powiedział, że Zakład przygotowuje projekt, a inwestycja będzie 

finansowana ze środków Gminy. 

Radna Beata Lida zapytała, czy ZGK przeprowadzał analizę segregacji odpadów przez 

mieszkańców, a jeżeli tak to jakie są wnioski. Radna pytała o to zagadnienie w kontekście 

uchwały podjętej przez RM, która określa kary za nieprzestrzeganie obowiązku segregacji. 

Dyrektor ZGK stwierdził, że po części odpowiedział na to pytanie wcześniej, kiedy zwracał 

ad vocem na wypowiedź radnego Łańskiego. Wyniki analizy wskazują, że do worków  

z odpadami segregowanymi trafia bardzo dużo tych, które winny znaleźć się w pojemniku na 

odpady zmieszane. Ogólnie do mieszkańców nie ma większych zastrzeżeń, ale problem jest 

ze spółdzielniami mieszkaniowymi gdzie trudno wybiórczo stwierdzić kto nie przestrzega 

zasad segregacji. Największe zastrzeżenia są do segregacji odpadów biodergradowalnych. 

Ustalono z Burmistrzem i Kierownikiem Referatu Rolnictwa /../ UM w Więcborku, że 

w pierwszej kolejności, do tych mieszkańców, którzy nie przestrzegają zasad segregacji , 

kierowane będą ostrzeżenia, a jeżeli to nie okaże się skuteczne, nałożona zostanie ustalona 

przepisami kara. 

Burmistrz Więcborka zabierając głos w dyskusji  mówił, że zysk Spółki w roku 2019 był 

nieco gorszy od tego za 2018, ale to nie świadczy o złym zarządzaniu, a o zwiększonej ilości 

zadań, jakie przypisane zostały ZGK. Nie zależy nam na tym, aby zysk Spółki był nie 

wiadomo, jak wysoki, gdyż 80% działań ZGK , świadczonych jest w postaci usług na rzecz 

mieszkańców gminy Więcbork /wodno-kanalizacyjne. Gdyby ten zysk był znacznie wyższy, 

wskazywałoby to na, to że jest on z tego typu dzielności, a nie  o to przecież chodzi. Podział 

tego zysku i wniosek, jaki złożył Dyrektor w sprawie jego podziału został przez niego 

zaakceptowany z racji tego, że ma świadomość jak ważne jest budowanie kapitału 

przedsiębiorstwa, w tym jak ważny jest kapitał ludzki. To o czym mówił radny Łański, jest 

pokłosiem nowej ustawy obligującej samorządy do zwiększenia częstotliwości odbioru 

odpadów komunalnych zmieszanych z terenów wiejskich. Samorząd ma świadomość, że tych 

odpadów nie jest więcej, a znacząco mniej, gdyż w takim układzie zwiększyła się ilość 

odpadów segregowanych. Dwukrotny odbiór odpadów zmieszanych powoduje również 

wzrost kosztów obsługi systemu. Burmistrz wyraził nadzieję, że rok 2020 pokaże tendencję  

w tym zakresie. Na pewno kluczowe jest to, by Gmina osiągnęła wymagane poziomy odzysku 

frakcji selektywnych, bo to będzie oddziaływało na lata kolejne.  

Przewodnicząca RM powiedziała, że kiedyś kiedy w życie wchodziła nowa ustawa, mówiła 

o pomyśle przygotowania filmiku instruktażowego, który pokazywałby mieszkańcom, w jaki 

sposób dokonywać prawidłowej segregacji odpadów. Często sama zastanawia się nad tym 

gdzie winien trafić dany odpad tj. do jakiej grupy odpadów go zakwalifikować – wrzucić do 

właściwego worka, czy pojemnika. Czasami zatem, ludzie nieświadomie dokonują tej 

segregacji niewłaściwie, bo danego odpadu nie ma ujętego na ulotce. Jeżeli Dyrektor ZGK 

mówi, że ma dokumentację zdjęciową dotycząca nieprawidłowego segregowania przez 

mieszkańców, może warto byłoby zamieścić na stronie Gminy Więcbork w odpowiedniej 

zakładce, takie przykłady złej segregacji z wyjaśnieniem, co jest źle i jak prawidłowo 

powinno to wyglądać. Byłoby, to oprócz ulotek, bardziej szkoleniowe pokazanie 

mieszkańcom procesu właściwej segregacji. 

Radny Wojciech Janicki mówił, że mieszkańcy sygnalizują mu problem z odpadami BIO. 

Odpady te są wystawiane w workach, a te często rozrywane przez zwierzęta i robi się 

bałagan. Chciał wiedzieć, czy jest możliwe wrzucanie tych odpadów do plastikowych 

pojemników i oznaczenie ich jako BIO. 
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Dyrektor ZGK przypomniał, że według Regulaminu w gminie funkcjonuje system workowy 

odbioru odpadów biodegradowalnych. Tylko w przypadku wspólnot mieszkaniowych 

powyżej siedmiu lokali obowiązuje system pojemnikowy. W przypadku zmiany trzeba byłoby 

ujednolicić system to znaczy dookreślić albo wszyscy w workach, albo wszyscy, 

w pojemnikach. Jest to też związane z tym, że Zakład musiałby jeszcze dokupić sprzęt do 

wywozu pojemnikowego. W ulotkach przekazanych mieszkańcom wyraźnie wskazano, aby 

worki wystawione było o godzinie siódmej. 

Radna Beata Lida zasugerowała, by może te worki z BIO wystawiać do odpowiednio 

oznakowanego pojemnika plastikowego i w ten sposób wystawiać je do odbioru. 

Przewodnicząca RM stwierdziła, że popiera sposób myślenia radnego Janickiego, ale należy 

mieć też na względzie jak to technicznie będzie wyglądało w praktyce, kiedy np. mały worek 

z bio wrzucony zostanie do dużego plastikowego. Takie rozwiązanie na pewno będzie 

dodatkowo utrudniało pracę pracownikom odbierającym odpady. Chyba, że byłyby to 

mniejsze pojemniki. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy inwestycje na rok 2020 ZGK planuje wykonać ze 

środków własnych, czy tez w ramach zaciągniętego kredytu. 

Dyrektor ZGK przekazał, że kredyt został zaciągnięty na budowę stacji uzdatniania wody  

w Sypniewie w kwocie 431.000,00 zł. Ponadto spłacany jest kredyt zaciągnięty na zakup 

pojemników na odpady w wysokości 30.000,00 zł. Reszta zadań wykonywana jest ze 

środków własnych, w tym nowy samochód – śmieciarka, o którym była mowa wcześniej, 

który zakupiony został za gotówkę. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję 

W sprawach różnych Burmistrz Więcborka poinformował radnych, że w ramach współpracy 

nawiązanej z PGNiG udało się pozyskać 35 zestawów komputerów stacjonarnych. Według 

informacji uzyskanej od Informatyka Gminy Więcbork komputery są z bardzo dobrym 

osprzętem i dobrze wyposażone. Każdy z nich wart jest około 1.000,00 zł. komputery trafiły 

do szkół podstawowych na terenie gminy Więcbork: 5 zes. SP Pęperzyn, 10 zes. SP 

Sypniewo, 15 zes. SP Nr 1 w Więcborku, 5 sez. SP w Zakrzewku. Liczy, ze w najbliższym 

czasie będzie szansa na pozyskanie kolejnych 35 komputerów i zostaną one przeznaczone do 

kolejnych szkół gminnych. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Władysław Rembelski 

 


